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BS-VE-JOHTORYHMÄN KOKOUS 1/2001 
 
Aika  tiistai 14.8.2001 klo 10:05 – 11:35 
 
Paikka  Espoo, Otaniemi, Tietotekniikan talo, A346 
 
Läsnä  Laitinen, Jarmo YIT  puheenjohtaja 
  Mantere, Markku TKK/TML  sihteeri 
  Forsman, Sanna  Olof Granlund Oy 
  Laine, Tuomas Olof Granlund Oy 
  Karjalainen, Auli Senaattikiinteistöt 
  Kiviniemi, Arto Tekes 

Mustakallio, Panu Oy Halton Group Ltd. 
  Savioja, Lauri TKK/TML   
 
1 
Kokouksen avaus  Lauri Savioja avasi kokouksen klo 10:05. 
 
2 
Kokouksen puheenjohtajan ja sihteerin valinta 
 

Kokous päätti valita saman henkilön sekä johtoryhmän että kokouksen 
puheenjohtajaksi. Kohtaa 4 ennakoiden kokouksen puheenjohtajaksi 
valittiin Jarmo Laitinen. Kokouksen sihteeriksi valittiin Markku 
Mantere. 

. 
3 
Työjärjestyksen hyväksyminen  
 

Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi sellaisenaan 
(Liite 1). 

 
4 
Johtoryhmän vahvistaminen ja johtoryhmän puheenjohtajan valinta 
 

BS-VE – projektin johtoryhmään valittiin seuraavat edustajat: 
 
Laitinen, Jarmo       pj YIT 
Karjalainen, Auli Senaattikiinteistöt 
Kiviniemi, Arto Tekes 
Laine, Tuomas Insinööritoimisto Olof Granlund Oy 
Mustakallio, Panu Oy Halton Group Ltd. 
Savioja, Lauri TKK/TML 
 
Johtoryhmän kokoonpanoa voidaan tarpeen mukaan täydentää 
seuraavissa kokouksissa. 
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5 
Tutkimussuunnitelman hyväksyminen  
 

Markku Mantere esitteli tutkimussuunnitelman kokoukselle. 
Tutkimussuunnitelma (Liite 2) hyväksyttiin. Päätettiin, että suunnitelman 
pohjalta tullaan esittämään seuraavaan kokoukseen mennessä tarkennettu 
ja aikataulutettu toimintasuunnitelma tutkimustulostavoitteineen. 
 
Jarmo Laitinen tähdensi EVE:en siirrettävien 3D mallien mallinnukseen 
liittyvien reunaehtojen ja ohjeistuksen pikaisen dokumentoinnin 
tärkeyttä. 

 
6 
Budjetin vahvistaminen Budjetti hyväksyttiin sellaisenaan (Liite 3). 
 
7 
Projektisopimus Immateriaalioikeussopimusten valmistelu tutkijoiden, TKK:n ja 

yhteistyöyritysten välillä ei ollut edennyt vielä allekirjoitusvaiheeseen. 
TKK koordinoi asiata käytävän säköpostikeskustelun ja valmistelee 
yrityksiä koskevan sopimusosan seuraavaan kokoukseen mennessä. 

 
8 
Julkaisukäytäntö Kokous piti yksimielisesti projektista seuraavaa julkisuutta positiivisena 

ja kannatettavana. Päätettiin, että kaikki projektin aikana syntyvä 
materiaali on julkista ja julkaisuvapaata ellei tapauskohtaisesti toisin 
todeta. 

 
 Projektin raportointikieli on englanti. 
 
 EVE-esityksiin toivottiin ratkaisua, jolla esityksen toteutukseen 

osallistuneiden osapuolten panostus tulee ilmi. 
 
9 
Projektin työskentelytavat, johtoryhmän ja tukiryhmän roolit 
 
 Päätettiin järjestää Kick-Off –palaveri, jossa ovat läsnä kaikki projektiin 

liittyvät henkilöt: työryhmä, johtoryhmä sekä tukiryhmä. Tilaisuudessa 
tutkijat esittelevät roolinsa, tutkimusaiheensa ja täsmälliset tavoitteensa. 
Ks. kohta 12. 

 
 Projektin työskentelytavoilta edellytettiin seuraavia luonnehdintoja: 

aikataulutus, osaprojektit, osatavoitteet, seuranta. 
 
 Johtoryhmä päättää sille määrätyistä asioista sekä valvoo projektin 

toteutumista. Johtoryhmälle luodaan kokouksia varten perusagenda, 
jonka mukaisesti projektin etenemistä seurataan. 
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 Tukiryhmä koostuu erikseen nimetyistä projektiosapuolten edustajista, 
jotka osallistuvat oman alansa asiantuntijoina projektin työskentelyyn ja 
ongelmien ratkaisuun. Tukiryhmä kommunikoi pääasiassa sitä varten 
perustetun sähköpostilistan välityksellä, tarpeen mukaan myös muutoin. 

 
10 
Yritysten laskutuskäytäntö 
  
 TKK/TML laskuttaa yrityksiä projektin aikana (1.3.2001 – 28.2.2003) 

kahdessa tasaerässä: 
 
 1. laskutus  vuoden 2001 loppuun mennessä 
 2. laskutus  vuoden 2002 loppuun mennessä 
 
11 
Muut esille tulevat asiat Kokous keskusteli yritysosapuolten sitoutumisilmoituksista. 
 
 Projektiosapuolilla on kiinnostusta seurata myös low-end VR-ratkaisujen 

kehittymistä. Kalle Kähkönen (VTT) on aloittamassa tutkimuksen tällä 
alueella. Arto Kiviniemi lupautui toimimaan yhteyshenkilönä tähän 
suuntaan sekä pitämään johtoryhmää ajantasalla myös muun kotimaassa 
tapahtuvan kehityksen tiimoilta. Lauri Savioja lupasi tiedottaa muualla 
maailmalla tapahtuvasta tutkimustoiminnasta. 

 
 Edelliseen liittyen kokeillaan projektin loppupuolella projektin aikana 

toteutettujen ohjelmistojen siirtoa Linux-PC-ympäristöön. 
 
 Arto Kiviniemi ilmoitti kahdesta aiheeseen liittyvästä tilaisuudesta 

(20.11.2001 Vera-seminaari ja 24.4.2002 Sali600 tilaisuus), joilla on 
yhtymäkohtia BS-VE projektiin. 

 
12 
Seuraavan kokouksen ajankohta 
  
 Syyskuun lopussa 27.9.2001 klo 14:00 pidetään seuraava johtoryhmän 

kokous, johon kutsutaan myös kaikki muut projektin parissa 
työskentelevät henkilöt. Kokous järjestetään Otaniemessä TT-talossa ja 
on luonteeltaan projektin varsinainen Kick-Off-tilaisuus. 

 
13 
Kokouksen päättäminen Puheenjohtaja päätti kokouksen 11:35. 
 
 
 
 
  Jarmo Laitinen  Markku Mantere 
  puheenjohtaja  sihteeri 
 


